





#### الـعـالميــــة... الاستـدامــة... التــواصـــل

#### ومضـــــات

## Flashes

# "الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة" تنظم معرض السياحة والسفر بالتعاون مع "دي دبليو للسفريات"

نظمـت مؤسسـة الموانـئ والجمـارك والمنطقـة الحـرة، بالتعـاون مـع "دي دبليـو للسـفريات"، معـرض "السـياحة والسـفر" فـي موقـع مركـز الدعـم المؤسسـي فـي مينـاء راشـد، وذلـك بمشـاركة عـدد مـن الشـركات السـياحية العالمية، ويهـدف المعـرض إلى إتاحة الفرصة للموظفين للتعـرف على آخر المسـتجدات والعـروض التي تقدمهـا أبـرز الشـركات العاملـة فـي مجـال السـياحة والسـفر.

وافتتح المعـرض كلًا مـن سـعادة ناصـر عبدالله، نائـب رئيـس مؤسسـة الموانئ والمنطقـة الحـرة، وعبـدالله بـن دميثان، نائـب رئيـس مجلـس إدارة المؤسسـة، والسـيد بـدر أهلـي، مدير "دي دبليـو للسـفريات"، وصـلاح منصـور، المديـر التنفيـذي لشـركة "إس تي إس" لحلـول السـياحة الذكيـة.

وضم المعرض نخبة من الشركات السياحية التي تنوعت ما بين شركات الطيران والفنادق والمنتجعات السياحية داخل وخارج الدولة لتقديم أفضل الخدمات السياحية والفندقية للموظفين، حيث قدمت هذه الشركات عروضاً وخصومات حصرية على الباقات السياحية، كما تخلل المعرض توزيع عدد من الجوائز القيمة.



## "Ports, Customs and Free Zone" organizes "Travel and Tourism" Exhibition in cooperation with "DW Travel"

The Ports, Customs and Free Zone Corporation, in cooperation with DW Travel, organized the "Tourism and Travel" exhibition at the Corporate Support Center in Port Rashid, with the participation of a number of international tourism companies. The exhibition aims at providing the latest updates and offers presented by the most prominent companies in the field of tourism and travel.

The exhibition was inaugurated by H.E. Nasser Abdullah, Vice President of the Ports and Free Zone Corporation, Abdullah bin Damaithan, Vice Chairman of the PCFC Board of Directors, Bader Ahli, Director of DW Travel, and Salah Mansour, Executive Director of Smart Tourism Solutions "STS".

The exhibition included a group of tourism companies that varied between airlines, hotels and tourist resorts inside and outside the country to provide the best tourism and hotel services to employees.

مـن أجـل التحكـم بدرجـة حـرارة الغرفـة علـى النحـو الأمثـل، يرجـى التأكد مـن اختيار الضبط "التلقائي" بـدلًا مـن ضبـط "تشـغيل التبريـد".

Ensure that the airconditioning unit's setting is "auto" rather than "on" mode in order to regulate the room temperature optimally.







يوم العلم Flag Day



كعادتنا كل سنة في مثل هذا اليوم، اجتمعنا هذا الصباح تحت علم الإمارات لنشهد شموخه على إيقاع نشيد وطني جميل حفر ما حفره في أرواحنا من حب وتقدير... وأريد أن أنتهـز هـذه الفرصـة لتقديم عبـارات التهاني لزميلاتي وزملائي الإماراتييـن والمقيميـن أيضاً بمناسـبة يـوم العلـم الإماراتي بمزيد مـن النجـاح والسـعادة والتميّز.

شعور الانتماء والاعتزاز الذي نشعر به جميعاً في هذا الاحتفال لم يأتِ من فراغ، فهـو نابـع مـن واقـع شـهد ويشـهد بالألفـة والتآخي وسـط جـوّ مـن الأمـن والأمـان. هـذا الواقـع لا يتـركَّ لأحـد حقيقـة أي خيـار آخـر إلّا أن يحـبّ ويحتـرم هـذا البلـد قـادة وشـعباً ويحـب هـذا العلـم الذي يجمعنا قاطبـة تحت رعايته في أمـن وأمـان ويحضُننا جميعاً في عيـش كريـم وسـلام مُبيـن.

الاحتفال بيوم العلم هي فرصة لمـن يعيش على هـذ الأرض المعطاء أن يعبّر عـن امتنانـه لحـكّام هـذا البلـد الأصيـل وعـن احترامـه لهـذا الشـعب العريـق. هـي فرصـة للالتفاف حـول علم واحـد رغـم اختلاف اللّهجـات، واللّغـات، والدّيانـات لرفـع علـم ينصُـر الحـق ويسـعى إلى المجـد ويرقـى إلى الشـموخ.

هي مناسبة لتجديد الحب لهذا البلد الطيب لطالما شـجّع على العمـل والاجتهـاد وسـعى إلى التّميّـز والإبـداع. بلـد حضـن شـعوب العالـم فـي ألفـة قـلّ نظيرهـا وعلـم ألّـف بيـن قلوبهـم بحريـة واحتـرام.

يـوم علـم سـعيد لقـادة وشـعب الإمـارات قاطبـة.. فليُرفـرف عاليـاً مـدى الدّهـر فخـراً لنا جميعـاً.

عاش شامخاً وعِشنا كلّنا في ظله آمنين مطمئنّين.

**رجـــاء مـــلاح** مهندس أول - التخطيط

As usual every year on this day, we gathered this morning under the UAE flag to witness its glory with the rhythm of a beautiful national hymn which is engraved and carved in our souls with love and appreciation... I want to take this opportunity to extend congratulations to my Emirati and resident colleagues also on the occasion of UAE Flag Day I wish them all more success, happiness and distinction.

The sense of belonging and pride that we all feel in this celebration did not come from emptiness; it arises from a reality that has witnessed and testifies to intimacy and fraternity in an atmosphere of security and safety. This reality leaves no other choice but to love and respect this country's leaders and people and to love this flag, which brings us together under its shadow in security and safety and embraces us all in a dignified life and peace shown.

The celebration of Flag Day is an opportunity for those who live on this caring land to express their gratitude to the rulers of this authentic country and their respect for this genuine people. It is an opportunity to get around one flag despite the difference of dialects, languages and religions. A flag that triumphs for the truth and rises for glory.

It is an opportunity to renew love for this honorable country that has always

encouraged work and diligence and hunted excellence and creativity. A country and a flag that gathered many races freely and respectfully.

Happy Flag Day to UAE leaders and to the entire UAE people. May Allah bless this country and keep its flag high for eternity pride for all of us.

May Allah keep it high and may all of us live safe and secure under its shadow.

Raja Malah Senior Planning Engineer



#### Excellency





Global ... Sustainability ... Communication

الـعـالميـــة... الاستـدامــة... التــواصـــل

# "شاومي مي" شاحن متنقل لاسلكي

هـل مازلـت تواجـه صعوبـة في شـحن الهواتـف المحمولـة وغيرهـا مـن الآلات بالكابـلات؟ حسـناً، ليـس بعـد الآن حيث قدمت شـركة الإلكترونيات الصينيـة "شـاومي" أول تقنيـة شـحن جـوي على الإطـلاق يمكنـك مـن خلالهـا شـحن هاتفـك عـن بُعـد ضمـن مسـافة معينـة.

مـا عليـك سـوى وضـع الشـاحن اللاسـلكي فـي أي مـكان وشـحن هواتفـك بسـهولة دون توصيلهـا. كمـا أن الشـاحن اللاسـلكي عـن بُعـد قـادر علـى شـحن آلات متعـددة فـي نفـس الوقـت.

## "Xiaomi Mi" Air Remote Wireless Charger

Do you still struggle charging your mobile phones & other gadgets with the cables? Well not anymore as Xiaomi a Chinese electronics company has introduced the first ever air charge technology through which you can charge your phone remotely within a certain radius.

Just place the Xiaomi Mi Air Remote Wireless Charger anywhere at your place and charge your phones easily without plugging them in. Also, the remote wireless charger is capable of charging multiple gadgets simultaneously.

#### ىــــواھب مــوظفينـــا

بواسطة عدسة كريستيان الكسندر فاجاردو - مستشار تكنولوجيا المعلومات



Through the Lens of Christian Alexander G. Fajardo - IT Consultant

**Talented Employees** 



Global ... Sustainability ... Communication

الـعـالميــــة... الاستـدامــة... التــواصـــل

#### تاريخ دولة الإمارات العربية المتحدة

### الإمارات السبع

#### ابوظبى

أبوظبي هي أكبر الإمارات السبع، وتعد أبوظبي عاصمة الدولة الاتحادية، ولديها 200 جزيرة كما تملك أكبر خط سـاحلي مقارنـة بالإمـارات الأخـري والـذي يمتـد 700 كيلومتـر مـن إمـارة دبـي شـمالًا حتـي دولـة قطـر غربـاً، وتبلـغٌ مسـاحتها الإجماليـة 67340 كيلوّمتـر مربـع. شـهدت إمـارة أبوظبـيّ تطـوراً كبيـراً خـلال السـنوات الـ 40 الماضية، وذلك لوفـرة مـوارد النفـط والغـاز الطبيعـى، وحكمـة القيادة السياسـية للإمارة، مما حولها إلى مركز حيوى ولاعب رئيسي في مجالات الأعمال والاقتصاد على الساحة العالمية.

#### **Abu Dhabi**

## Abu Dhabi is the largest of the seven emirates, occupying 84% of the national landmass territory. It has 200 islands and a long coastline stretching 700km. Its total area is 67,340 sq. km. Abu Dhabi city in the emirate is the federal capital of the UAE. It also has the largest coastline compared to the other emirates, which extends from Dubai in the north to Qatar in the west. The Emirate of Abu

Dhabi has witnessed a great development during the past 40 years, due to the abundance of oil and natural gas resources, and the wisdom of the wise leadership of the Emirate, which turned it into a vital center and a major player in the fields of business and economy on the global stage.

#### تعتبـر دبـي الثانيـة فـي الإمـارات السـبع مـن حيـث المسـاحة والتـي تقـدر ب 4,114 كيلومتـر مربـع، والتـي تشـكل 5% مـن مسـاحة الدولـة مـن دون الجـزر. تتميز دبـي بتنوعهـا الثقافي وتَعـرف بكونهـا مجتمعـاً عالمي التكوين يتعايش بأسلوب حياة يألفه الجميع، وقد نالت لقبى لؤلؤة الخليج، ودانة الدنيا لما تحمله مـن تاريخ وتراث غنيين.

#### Dubai

Dubai is the second largest emirate with an area of 4,114sq. km., which is about 5 per cent of the UAE without the islands. The older districts of Dubai cover an area of 1500sq. m. and is called 'Pearl of the Gulf' and 'Jewel of the world' because of its heritage and history.

## الشارقة

دبى

#### تعد إمارة الشارقة الثالثة بين الإمارات السبع في المساحة والتي تقدر ب 2,590 كيلومتر مربع، وتعادل هـذه المسـاحة 3.3% مـن مجمـوع مسـاحة دولـة الإمـارات العربيـة المتحـدة بـدون الجـزر. تتميـز الشـارقة بتاريخهـا العريـق وثقافتهـا الغنيـة، وتعبير الصـروح الثقافيـة والتعليميـة المنتشـرة بالإمـارة عـن مشـهد يجمع بين الحداثة والتمسك بالتقاليد الحية، وترفد الاقتصاد الوطني بالعديد مـن المواهب الشـابة في مختلف المحالات.

### Sharjah

Sharjah is the third largest emirate in the UAE with an area of 2,590sg. km. It occupies 3.3 per cent of the total area of the UAE (not counting the islands). It is known for its picturesque landscapes and seascapes. The emirate has many educational institutions, which ensure a continuous supply of fresh talent armed with the latest knowledge in engineering, science and technology and other skills that support economic growth.

Umm al-Quwain

Ajman

Ajmar

Dubai

Sharjah

Ras al-Khaimah

Ras al-Khaimah

Sharjah

Fujairah

• Fujairah



## Ajman

Ajman is the smallest of the seven emirates measuring about 259sq. km. which is about 0.3 per cent of the UAE's area without the islands. Ajman has a few sandy beaches but is mainly characterized by the rugged Hajjar mountain range. Although Ajman city is modern and provides up-to-date services and facilities, it reflects its traditional charm.

## ام القيوين

عجمان

أم القيوين هي ثاني أصغر إمارة بين الإمارات السبع، والأقـل من حيث تعدادهـا السـكاني. تبلغ مسـاحتها حوالي 720 كلَّم مربِّع، أي ما يُعادل 1% تقـريباً من مساحة الدولية، من دون الجزر، حيث تعتَّم د الإمارة بشـكلّ رئيسـي على صيد السـمك، وتُصدّر منتجاتهـا البحريـة عبـر أوروبـا، والشـرق الأوسـط.

## **Umm Al Quwain**

Umm AI Quwain is the second smallest and the least populated emirate in the UAE. It covers an area of approximately 720 sq. km. which is equivalent to 1% of the UAE's area. Fishing is a key contributor to the economy of Umm Al Quwain, as the emirate exports seafood throughout Europe and Middle East.

### رأس الخيمة

تعتبر رأس الخيمة رابع أكبر إمارة، بمساحة 1684 كيلومتر مربع، أي ما يعادل 3.16 % من مجموع مساحة. دولة الإمارات. تشـتهر إمارة رأس الخيمة بتاريخها الغني الـذي يعـود إلى 7000 سـنة مـن الحضارة والتراث، وقد أصبحت بين القرنين الـ13 و14 ميناءاً تجارياً مزدهـراً في المنطقـة، حيث تحتضـن رأس الخيمـة اليـوم حوالي 1,000 موقع أثري وتاريخي، أدرجت 4 منهـا في القائمـة التمهيديـة لمواقـع التـراث العالمـي التابعـة لمنظمة الأمم المتحدة للتربية والعلم والثقافة "اليونسكو".

#### **Ras Al Khaimah**

It is the fourth-largest emirate and covers an area of 1,684sq. km, which is equal to 3.16% of the total area of the UAE. Ras AI Khaimah has a rich history dating back some 7,000 years. In the 13th and 14th centuries, Ras Al Khaimah has about 1,000 archaeological sites, four of which have been added to the 'UNESCO Tentative List for World Heritage'.

## الفجيرة

الفجيـرة هـى الإمـارة الوحيـدة التـى تقـع بالكامـل علـى السـاحل الشـرقى لدولـة الإمـارات. تبلـغ مسـاحتها حوالـي 1450 كيلـو متـر مربـع. وتعتبـر خامـس إمـارة مـن حيـث المسـاحة. وتنقسـم الإمـارة إلـي جزأيـن منفصليـن بشـريط سـاحلي طولـه 70 كـم مـن الجنـوب، وحتـي مدينـة دبـا فـي أقصـي شـمال الإمـارة، ويفصلهما مدينــة كلباء التّابعــة لإمـارة الشـارقة، حيـث تتميـز إمـارة الفجيـرة بتضاريسـها الطبيعيـة التـي تتنوع ما بين جبال، وسهول، وواحات، وبعـض المناطق الصحراوية، إضافة للشـواطئ والعيـون الكبريتية التي تعتبر مـن المقاصـد السـياحية البـارزة فـي الإمـارة.

## **Fujairah**

Fujairah is the only emirate that is located completely on the eastern coast of the UAE along the Gulf of Oman. The shores of Fujairah extend along the Gulf of Oman for about 70km. from the city of Fujairah in the south to the town of Dibba in the far north. The total area of the emirate of Fujairah is 1,450 sq. km. Fujairah is distinguished with its rugged mountains, valleys, waterfalls, oases and wide sandy beaches. It has several hot, cold and mineral springs.

Abu Dhabi 🏼 🖌

# The Seven Emirates



الـعـالميــــة... الاستـدامــة... التــواصـــل



تعـد مؤسسـة المـوانئ والجمـارك والمنطقـة الحـرة إحـدى مؤسسـات حكومـة دبي، والتـي تأسسـت الكيانات جمارك دبي وسلطة موانئ دبي، بالإضافة إلى دائرة التخطيط والتطوير -تراخيص، وسلطة ا مدينة دي الملاحية، ومكتب الوكيل الملَّاحي للسفن الخشبية، إلى جانب إدارة الاستثمار وإدارة الأمن.

The Ports, Customs and Free Zone Corporation (PCFC) is one of the government organizations under the Dubai government, which was officially established in 2001, that includes several entities and authorities operating under its umbrella. These entities are Dubai Customs, Dubai Ports Authority, in addition to the Department of Planning and Development - Trakhees, the Dubai Maritime City Authority, Marine Agency for Wooden Dhows, Investment Department, and Security Department.



تعزيــز مكانــة دبي كمركــز رائــد مستدام لدعــم القطـاع الاقتصادي علـــى الـصعيد الــعالمي.

## **Our Vision**

To sustainably facilitate and promote Dubai as the world's leading economic sector.

مركز الاتصال 290 Call Center 800

 $\bigcirc$ in



@pcfc\_dubai

